
PROTOKÓŁ 

z obrad XVI Sesji Gminy Radziejów 

z dnia 22 czerwca 2017 roku 

 

 

Przed rozpoczęciem obrad uczczono minutą ciszy śmierć Przewodniczącego Rady 
Andrzeja Pawlaka. 

 

Rozpoczęcie obrad godz. 1230 

W obradach udział wzięli: 

-Radni, 

-Sołtysi, 

-Wójt, Skarbnik, Sekretarz Gminy, 

-Radca Prawny, 

-Kierownik GOPS, 

-Dyrektor GOK, 

-Dyrektorzy szkół, 

-Pracownicy obsługujący sesję. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marian Bandyszewski dokonał otwarcia XVI 

Sesji Rady Gminy Radziejów, powitał wszystkich obecnych, poinformował                          

o możliwości wglądu do protokołu z poprzedniej sesji, następnie przedstawił 

proponowany porządek obrad. 

 

Proponowany porządek obrad: 

I. Sprawy organizacyjne: 

1) otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum, 

2) przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji, 

3) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

II. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) Rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Radziejów, sprawozdania finansowego za 2016 rok oraz 

udzielenie wójtowi absolutorium za 2016 rok: 

a) wystąpienie wójta dotyczące realizacji budżetu w 2016 roku, 

b) zapoznanie radnych z opinią Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez organ 

wykonawczy sprawozdaniu z wykonania budżetu, 



c) zapoznanie radnych z opinią Komisji Rewizyjnej o wykonaniu 

budżetu, 

d) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 

udzielenia absolutorium, 

e) przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o prawidłowości wniosku Komisji Rewizyjnej                        

w sprawie udzielenia absolutorium, 

f) wystąpienie przedstawicieli komisji, 

g) dyskusja, 

h) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Radziejów oraz 

sprawozdania finansowego za 2016 rok, 

i) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wójtowi gminy 

Radziejów absolutorium za 2016 rok. 

 

2) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy Radziejów, 

3) wyrażenia zgody na przedłużenie umowy użyczenia zabudowanej 

nieruchomości gruntowej, oznaczonej w ewidencji gruntów numerem 

154/8, położonej w miejscowości Szostka, na rzecz dotychczasowego 

korzystającego, 

4) zaliczenia drogi w miejscowości Czołowo do kategorii dróg 

gminnych  i ustalenia jej przebiegu, 

5) zmieniająca Uchwałę Nr IX/35/2007 Rady Gminy Radziejów z dnia 

27 września 2007 r. w sprawie utworzenia gminnej instytucji kultury,  

6) ustalenia zasad udzielania, trybu postępowania i sposobu rozliczania 

dotacji celowych dla spółek wodnych, 

7) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Radziejowskiego na 

wykonanie chodnika w miejscowości Broniewek, 

8) zmieniająca uchwałę Nr XIII/135/2016 w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Radziejów  na 2017 rok, 

9) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejów na lata 2017-
2028, 

10)  zmiany uchwały w sprawie wynagrodzenia dla Wójta Gminy 
Radziejów. 
 

III. Wybór organów Rady Gminy. 
IV. Składanie wniosków i interpelacji. 

V. Wolne wnioski i zapytania. 

VI. Zakończenie obrad sesji. 

 



Ad I. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marian Bandyszewski stwierdził, że                     
w chwili otwarcia Sesji na stan 14 radnych obecnych było 14, w związku z tym 
Sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.  
 
Radny Kazimierz Czynsz wnioskował aby do porządku obrad wprowadzić 
uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie wynagrodzenia dla Wójta Gminy 
Radziejów. 
 
Proponowany porządek obrad z wprowadzoną zmianą został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
Sekretarzem sesji wybrany został jednogłośnie radny Kazimierz Czynsz. 
 
Ad II, 1, a) Wójt Gminy przedstawił najważniejsze informacje dotyczące realizacji 
budżetu w 2016 roku, wyszczególnił inwestycje realizowane na terenie gminy 
Radziejów. Podziękował za współpracę i wsparcie radnym oraz sołtysom. 
 
Ad II, 1, b) Sekretarz Arleta Brochocka-Śliwak odczytała Uchwałę Nr 14/S/2017 
Składu Orzekającego Nr 9 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 
18 kwietnia 2017 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta 
Gminy Radziejów sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2016 rok wraz z 
informacją o stanie mienia Gminy. (szczegółowe dane stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
Ad II, 1, c) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Kazimierz Czynsz odczytał Opinię 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Radziejów o wykonaniu budżetu gminy 
Radziejów za 2016 rok. (szczegółowe dane stanowi załącznik do protokołu). 
 
Ad II, 1, d) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Kazimierz Czynsz przestawił 
Uchwałę Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Radziejów Nr 1/17 z dnia 9 maja 2017 
roku w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Radziejów za 
2016 rok. (szczegółowe dane stanowi załącznik do protokołu). 
 
Ad II, 1, e) Sekretarz Gminy Arleta Brochocka-Śliwiak odczytała Uchwałę Nr 
8/Kr/2017 Składu Orzekającego Nr 9 Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Bydgoszczy z dnia 17 maja 2017 roku w sprawie wyrażenia opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Radziejów w sprawie udzielenia absolutorium 
Wójtowi Gminy z wykonania budżetu za 2016 rok. (szczegółowe dane stanowi 
załącznik do protokołu). 
 
Ad II, 1, f) Przewodniczący komisji finansowo-budżetowej radny Ireneusz 
Głowacki poinformował, że „Komisja finansowo – budżetowa w dniu 20 czerwca 
2017 roku po zapoznaniu się z sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 
2016 rok i wyjaśnieniami złożonymi przez Wójta Gminy i Skarbnika Gminy 
postanowiła pozytywnie, przy dwóch głosach wstrzymujących się zaopiniować 



wykonanie budżetu Gminy za 2016 rok oraz wnioskuje o udzielnie absolutorium z 
tego tytułu Wójtowi Gminy Panu Markowi Szuszmanowi”.  
 
Przewodniczący komisji rolnictwa radny Kazimierz Skupniewicz odczytał, iż 
„Komisja rolnictwa oraz spraw socjalnych na posiedzeniu w dniu 20 czerwca 2017 
r. po rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2016 rok 
postanowiła pozytywnie jednogłośnie zaopiniować wykonanie budżetu Gminy za 
2016 rok oraz jednogłośnie wnioskuje o udzielnie absolutorium z tego tytułu 
Wójtowi Gminy Radziejów.” 
 
 Przewodniczący komisji oświaty i kultury radny Marian Bandyszewski 
poinformował, że „Komisja oświaty i kultury na posiedzeniu w dniu 19 czerwca 
2017 roku poddała analizie wykonanie budżetu Gminy za rok 2016. Nie 
stwierdzono żadnych nieprawidłowości. Mając na uwadze pozytywną opinię 
Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz Komisji rewizyjnej postanowiła jednogłośnie 
wnioskować o przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu za 2016 rok oraz 
udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Radziejów Panu Markowi 
Szuszmanowi”. 
 
Ad II, 1, g) Nie podjęto dyskusji. 
 
Ad II, 1, h) Projekt uchwały w sprawie w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Radziejów oraz sprawozdania 
finansowego za 2016 rok odczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Błażej Patyk. 
 
Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad II, 1, i) Projekt uchwały w sprawie udzielenia wójtowi gminy Radziejów 
absolutorium za 2016 rok odczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marian 
Bandyszewski. 
 
Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad II, 2) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy 

Radziejów odczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Błażej Patyk. 

 

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad II, 3) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy 

użyczenia zabudowanej nieruchomości gruntowej, oznaczonej w ewidencji 

gruntów numerem 154/8, położonej w miejscowości Szostka, na rzecz 



dotychczasowego korzystającego odczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Marian Bandyszewski. 

 

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad II, 4) Projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi w miejscowości Czołowo do 

kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu odczytał Wiceprzewodniczący 

Rady Gminy Błażej Patyk. 

 

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad II, 5) Projekt uchwały zmieniający Uchwałę Nr IX/35/2007 Rady Gminy 

Radziejów z dnia 27 września 2007 r. w sprawie utworzenia gminnej instytucji 

kultury odczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marian Bandyszewski. 

 

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad II, 6) Projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad udzielania, trybu 

postępowania i sposobu rozliczania dotacji celowych dla spółek wodnych odczytał 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Błażej Patyk. 

 

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad II, 7) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Radziejowskiego na wykonanie chodnika w miejscowości Broniewek odczytał 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marian Bandyszewski. 

 

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad II, 8) Projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr XIII/135/2016 w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Radziejów  na 2017 rok odczytał Wiceprzewodniczący 

Rady Gminy Marian Bandyszewski. 

 

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 



 

Radny Krzysztof Nowowiejski zaznaczył, że w ciągu 3 miesięcy został obniżony 

budżet o prawie 2 mln, zapytał czy już wiadomo, że o tyle zostanie obniżony. 

Skarbnik odpowiedziała, że zostały zdjęte dotacje unijne, które były planowane a 

zostały wycofane. 

 

Ogłoszono przerwę 1335 

Wznowienie obrad 1345 

 

Ad II, 9) Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Radziejów na lata 2017-2028 odczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Błażej 

Patyk. 

 

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad II, 10) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wynagrodzenia 

dla Wójta Gminy Radziejów odczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marian 

Bandyszewski. 

 

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad III) Sekretarz gminy Arleta Brochocka-Śliwiak odczytała zasady głosowania 
dotyczące wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Radziejów.  
 
Z uwagi na tajne głosowanie przy wyborze Przewodniczącego Rady przystąpiono 
do zgłaszania członków do Komisji Skrutacyjnej. Wiceprzewodniczący Rady 
Gminy Marian Bandyszewski zaproponował aby komisja skrutacyjna wzorem lat 
ubiegłych liczyła 3 osoby. 
 - Radny Roman Piłat zaproponował radnego Wiesława Migdalskiego - Radny 
Wiesław Migdalski zaproponował radnego Błażeja Patyka - Radny Roman Piłat 
zaproponował radnego Mirosława Kołodziejczyka.  Zaproponowane osoby 
wyraziły zgodę na pracę w powyższej komisji.  
  
Za powołaniem Komisji Skrutacyjnej w powyższym składzie głosowało 14 
radnych.  
  
Przystąpiono do zgłaszania kandydatur na Przewodniczącego Rady Gminy 
Radziejów.  
  
Radna Mariola Kardasz zgłosiła kandydaturę radnego Mariana Bandyszewskiego .  
  



Radny Marian Bandyszewski przyjął propozycję kandydowania na 
Przewodniczącego Rady.  
 
Radna Małgorzata Lewandowska zgłosiła kandydaturę radnego Krzysztofa 
Nowowiejskiego .  
  
Radny Krzysztof Nowowiejski przyjął propozycję kandydowania na 
Przewodniczącego Rady.  
 
Przewodniczący obrad poprosił Komisję Skrutacyjną o przygotowanie kart do 
głosowania i w związku z tym zarządził 10 minutową przerwę.  
  
Po przerwie.  
  
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Błażej 
Patyk odczytał protokół z wyboru Przewodniczącego Rady stwierdzając, że radny 
Marian Bandyszewski został wybrany Przewodniczącym Rady Gminy – 8 głosów 
za, radny Krzysztof Nowowiejski – 6 głosów za. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Błażej Patyk odczytał uchwałę w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Rady Gminy Radziejów. 

Przewodniczący Rady Marian Bandyszewski podziękował radnym za wybór i 

obdarzenie zaufaniem. 

Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad przystąpiono do typowania radnych na 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Radziejów.  

Wiceprzewodniczący Błażej Patyk odczytał zasady głosowania dotyczące wyboru 

Wiceprzewodniczących Rady Gminy.  

Odczytane zasady zostały przyjęte jednogłośnie.  

Przewodniczący Rady zaproponował aby akt wyboru przeprowadziła Komisja 

Skrutacyjna w składzie powołanym do przeprowadzenia wyboru 

Przewodniczącego Rady.  

Propozycja została przyjęta jednogłośnie.  

Przewodniczący Rady zaproponował na Wiceprzewodniczącego Rady radnego 

Kazimierza Czynsza  

Kandydaci przyjął propozycje kandydowania na Wiceprzewodniczącego Rady 

Gminy Radziejów.  

  



Przewodniczący Rady poprosił Komisję Skrutacyjną o przygotowanie kart do 

głosowania i w związku z tym ogłosił 10 minutową przerwę.  

Po przerwie.  

Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej radny 

Błażej Patyk odczytał protokół z wyboru Wiceprzewodniczącego Rady. Na 

kandydata oddano następującą ilość głosów: Radny Kazimierz Czynsz – 10 głosów 

za, 4 przeciw. Radny Kazimierz Czynsz otrzymał bezwzględną większość głosów                           

w związku z tym został wybrany na Wiceprzewodniczących Rady Gminy 

Radziejów.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Błażej Patyk odczytał uchwałę  zmieniającą 
uchwałę Nr I/2/2014 Rady Gminy Radziejów w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczących Rady Gminy Radziejów. 

Ad IV, V) Radny Wiesław Migdalski zapytał kiedy będą wykonywane 

przydomowe oczyszczalnie ścieków. 

Wójt odpowiedział, że w tej sprawie właśnie został ogłoszony przetarg. 

Sołtys Eugeniusz Krygier wnioskował o dodatkową lampę na Przemystce. 

Przewodniczący Rady poinformował aby w kwestii lampy złożyć pisemne 

zapotrzebowanie do skarbnika. 

Radny Krzysztof Nowowiejski zaproponował aby zapotrzebowania sołtysów 

omawiać na komisjach. 

Na zakończenie wójt pogratulował Przewodniczącemu Rady oraz 

Wiceprzewodniczącemu wyboru oraz podziękował za udzielenie absolutorium. 

 

Ad. VI) W związku z wyczerpaniem tematyki obrad Sesji Wiceprzewodniczący 

Przewodniczący Rady zamknął obrady XVI Sesji Rady Gminy Radziejów. 

Zakończenie obrad Sesji 1445 

 

 

Protokołowała       Sekretarz Sesji 

 

Paulina Świderska                            Kazimierz Czynsz 

 


